
     Euran kunta 

     Nuorisovaltuusto 

Nuorisovaltuuston kokous   

            Pöytäkirja     9/2022  

  

Aika torstai 24.11.2022 klo 18.00 

  

Paikka Kunnanhallituksen huone  

  

Läsnä  Jimi Junnila (pj), Jutta Jaatinen, Karoliina Järvinen, Eemeli Komulainen, Iina Lindholm, Salli 

Nummelin, Kata Sakari, Miira Sakari, Oskari Helkkula, Arja Salo, Janina Nurmi 

Poissa Virve Erkkilä, Teija Henriksson, Ilmari Komulainen, Petri Salminen, Olavi Toivonen, Maaret 

Vainio 

1. Kokouksen avaus 

 

Puheenjohtaja avasi kokouksen klo 18.00. 

  

2. Kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus  

  

Ehdotus  Todetaan kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus   

Päätös Kokous todettiin lailliseksi ja päätösvaltaiseksi. 

  

3. Pöytäkirjantarkastajien valinta  

  

Nuorisovaltuuston kokouksista pidetään pöytäkirjaa. Pöytäkirjan allekirjoittaa puheenjohtaja 

ja varmentaa pöytäkirjanpitäjä. Pöytäkirjan tarkastaa kaksi kokouksessa valittua 

pöytäkirjantarkastajaa.  

 Ehdotus Valitaan kaksi pöytäkirjantarkastajaa   

Päätös Pöytäkirjantarkistajiksi valittiin Jutta Jaatinen ja Iina Lindholm.      

  

4. Nuorisovaltuuston ja vanhusneuvoston yhteistyö  

  

Nuorisovaltuusto 20.10.2022 



”Satakunnan nuorisovaltuusto ja Satakunnan vanhusneuvosto ovat lähestyneet kuntia 

yhteistyökirjeellä. He tuovat esiin nuorten ja ikäihmisten välisen yhteistyön tärkeyden. 

Kirjeessä he esittävät konkreettisia ehdotuksia mahdollisen yhteistyön aloittamiseksi 

kunnissa. He myös toivovat, että yhteistyöasiaa käsiteltäisiin sekä kunnan vanhusneuvoston 

että nuorisovaltuuston kokouksissa.  

  

Mahdollisiksi yhteistyötavoiksi he ehdottavat mm. seuraavaa:  

- vierailut ristiin kokouksissa ja yhteiskokoukset 

 - yhteinen tapahtuma perheille  

- yhteiset teemakahvit nuorten ja ikääntyvien kesken 

  - sometempaukset  

- peli-illat  

  - reseptien vaihto 

  - yhteisluento molemmille tärkeästä aiheesta   

Euran vanhusneuvosto on käsitellyt asiaa kokouksessaan. He suhtautuvat yhteistyöhön 

myönteisesti ja toivovat esimerkiksi nuorisovaltuuston ja vanhusneuvoston tapaamista.   

Ehdotus  Keskustellaan yhteistyömahdollisuuksista.  

Päätös  Nuorisovaltuusto suhtautuu myönteisesti vanhusneuvoston ja nuorisovaltuuston 

yhteistyöhön.   

  

Nuorisovaltuuston varapuheenjohtaja Eemeli Komulainen on yhteistyön osalta yhteydessä 

vanhusneuvoston puheenjohtaja Matti Henelliin. Ajatuksena on, että yhteistyö aloitettaisiin 

yhteisellä kokouksella, jossa mietitään, miten yhteistyötä toteutetaan jatkossa.  

  

Vanhusneuvosto ehdottaa nuorisovaltuustolle yhteistapaamista 15.12.2022 klo 16.30 

kunnanviraston kahviossa. Tapaamisessa sovitaan tulevasta yhteisestä toiminnasta. 

Nuorisovaltuuston varsinainen kokous alkaa klo 17.30.  

  

Ehdotus  Nuorisovaltuusto osallistuu tapaamiseen sekä miettii mahdollista yhteistä toimintaa. 

Toiminnan olisi hyvä olla suunnattu kaikille kunnan kunnan nuorille sekä vanhuksille.  

Päätös Nuorisovaltuusto tapaa vanhuusneuvoston 15.12.2022 klo 16.30 kunnanviraston kahviossa. 

Nuorisovaltuuston varsinainen kokous alkaa klo 17.30. Tapaamisessa nuorisovaltuusto 

haluaa perehtyä vanhusneuvoston toimintaan. Nuorisovaltuusto ehdottaa vierailua ja peli-

iltaa Kauttuan nuokkarilla. 

  

5. Mikä Vituttaa -ilta  



  

Nuorisovaltuusto 21.4.2022 

 ”Mikä Vituttaa? on 13-29 -vuotiaille nuorille suunnattu matalan kynnyksen palveluiden 

kehittämisen malli.   

  

Jokainen nuori on jossakin vaiheessa elämäänsä ollut jonkin palvelun piirissä. Kokemus 

palvelun toimivuudesta tai toimimattomuudesta on tärkeää tietoa palveluiden 

kehittämiseksi ja nuorten tarpeisiin vastaamiseksi. Mikä vituttaa? -toimintamalli antaa 

nuorille mahdollisuuden tuoda omia näkemyksiä ja kokemuksia esille. Illan tarkoitus on 

saada vastaukseksi suoraa puhetta siitä, mikä on pielessä sekä valjastaa turhautumisenergia 

rakentavaan käyttöön.  

  

Illoissa on paikalla eri alojen aikuisia, joiden tehtävänä on kysyä nuorilta eri palveluista, 

kirjata vastaukset ylös sekä viedä esiin nousseita asioita eteenpäin. Myös kahdenkeskeinen 

keskustelu/ palveluihin ohjaaminen on mahdollista.  

Ehdotus  Keskustellaan mahdollisesta illan järjestämisestä.  

Päätös  Salli Nummelin selvittää Satanuvalta, miten iltoja on Satakunnassa järjestetty. Asiaan 

palataan seuraavassa kokouksessa.”  

  

Nuorisovaltuusto 12.5.2022 

  ”Tutustutaan illan toteuttamistapoihin muualla Satakunnassa.  

Ehdotus  Päätetään mahdollisesta illan järjestämisestä ja ajankohdasta.  

Päätös  Tapahtuma järjestetään syksyllä, johon pyydetään nuorisotyöntekijöiden apua ja Kauttuan 

nuokkari toimisi tapahtuman tilana.   Iina ja Miira kertoivat kysyvänsä asiaa 

nuorisotyöntekijöitä.”  

  

  Nuorisovaltuusto 22.8.2022 

”Ehdotus  Päätetään illan ajankohta ja toteutustapa  

Päätös  Asia siirrettiin seuraavaan kokoukseen.”  

  

 Nuorisovaltuusto 15.9.2022 

 ”Ehdotus  Päätetään illan ajankohta ja toteuttamistapa.  

Päätös  Mikä Vituttaa? -ilta järjestetään viikon kestävänä tapahtumana viikolla 44. Nuokkarille, 

yhteiskouluun, lukioon, Ahmasojan kouluun, pääkirjastoon sekä lähikirjastoihin jaetaan 

laatikot, joihin 13-29 -vuotiaat nuoret voivat jättää palautetta, kehittämisideoita ja 



kysymyksiä teemoista, jotka heitä askarruttavat. Palautetta voi antaa myös 

nuorisovaltuuston sähköpostiin.  

  

Nuorisovaltuusto kerää laatikot viikolla 45 ja käy läpi annetut palautteet, jaottelee ne ja 

ohjaa eteenpäin asiasta vastaavalla viranhaltijalle/työntekijälle.   

  

Myöhemmin syksyn aikana järjestetään paneelikeskustelu, jossa nuoret ja 

viranhaltijat/työntekijät käyvät saapuneita kysymyksiä läpi.  

  

Kampanjaa markkinoidaan somessa ja kunnan kotisivuilla viikosta 41 (10.10.) alkaen. Lisäksi 

Alasatakuntaa pyydetään tekemään asiasta juttu lehteen. Nuorisovaltuusto kutsuu 

Alasatakunnan 11.10.2022 klo 16.30 Virastotalolle. ”  

  

  Nuorisovaltuusto 20.10.2022  

”Ehdotus  Käydään läpi työryhmän tekemät suunnitelmat.  

Päätös  Käytiin läpi työryhmän suunnitelmat. Puheenjohtaja tiedottaa kampanjan toteutuksesta 

rehtoreita ja kirjastopäällikköä. Kampanjaa markkinoidaan kunnan kotisivuilla ja 

nuorisopalveluiden ja kunnan somekanavilla. Lisäksi koulunuoriso-ohjaaja Hanna Juhola 

auttaa markkinoinnissa ja toteutuksessa.  

  

Eemeli Komulainen ja Salli Nummelin toimittavat palautelaatikot yhteiskoululle, lukioon ja 

Ahmasojan koululle, Jimi Junnila pääkirjastolle (5 kpl). Pääkirjasto hoitaa itse jakelun 

lähikirjastoihin. Yhteiskoulun osalta on päätetty, että laatikko tulee koulun kirjaston tiloihin. 

Kata Sakari ja Olavi Toivonen vievät kampanjan julisteet yhteiskoululle, Eemeli ja Salli lukioon 

ja Ahmasojalle ja Jimi pääkirjastolle.  

  

Palautteen keräys tapahtuu samalla periaatteella. Palautelaput otetaan talteen ja laatikot 

voidaan hävittää.  

Palaute/kysymykset käydään läpi ja lajitellaan 14.11. klo 16.15 pääkirjaston kokoustilassa. 

Palautteet/kysymykset toimitetaan eteenpäin viranhaltijoille 

vastattavaksi/kommentoitavaksi. ”  

  

Palautteet/kysymykset on käyty läpi 14.11.2022. Palautteita/kysymyksiä tuli yhteensä 70 kpl. 

Suurin osa kysymyksistä koski yleissivistävää koulutusta. Yhteenveto kysymyksistä esitetään 

kokouksessa.  

  



Ehdotus Päätetään viranhaltijat, joille kysymykset toimitetaan kommentoitaviksi. Päätetään myös, 

kuka kysymykset toimittaa eteenpäin. Lisäksi päätetään vastausten julkistamiseen liittyvistä 

asioista.  

Päätös Nuorisovaltuusto päätti, että tulokset julkistetaan livepaneelissa koulupäivän aikana Euran 

yhteiskoulun auditoriossa. Kaikki oppilaat eivät mahdu auditorioon, joten tilaisuus myös 

striimataan. Puheenjohtaja Jimi Junnila kutsuu viranhaltijat paikalle ja lähettää ennakkoon 

heille heitä koskevat kysymykset ennen seuraavaa nuorisovaltuuston kokousta. Juha 

Majalahdelle liikuntaa, elinvoimaa, kirjastoa ja hallintoa koskevat kysymykset; Teija 

Henrikssonille nuorisoon liittyvät kysymykset; Minna Lääperille, Jukka Pirttimäelle ja Emilia 

Kaupille koulua koskevat kysymykset. Eemeli Komulainen selvittää koululta sopivaa päivää 

ennen seuraavaa nuorisovaltuuston kokousta (ehdotuksena 9.2, 16.2 ja 27.2). Nuoriso-

ohjaaja Janina Nurmi huolehtii kunnan puolelta striimaajan paikan päälle. Kysymykset ei 

suoranaisesti koske alakouluja, mutta striimauksesta voi ilmoittaa alakouluille viikkoa ennen, 

jotta voivat halutessaan sen katsoa. 

  

6. Oppilas- ja opiskelijakuntien edustajien nimeäminen nuorisovaltuuston kokouksiin  

Nuorisovaltuuston 20.10.2022 kokouksessa keskusteltiin Ahmasojan ja Yhteiskoulun 

oppilaskuntien sekä lukion opiskelijakuntien hallitusten edustajien nimeämisestä 

nuorisovaltuuston kokouksiin.   

  

Todettiin, että 24.11.2022 kokoukseen mennessä Eemeli ja Jimi lähettävät hallituksille 

pyynnön nimetä edustajat nuorisovaltuuston kokouksiin. Tavoitteena on, että jatkossa 

nuorisovaltuuston kokouksissa on mukana oppilas-/opiskelijakuntien edustajat.  

  

Ehdotus  Käydään läpi tilanne, missä asiassa mennään. Lisäksi päätetään, millä aikataululla edetään.  

Päätös Kutsutaan heidät tammikuun nuorisovaltuuston kokoukseen.  

  

7. Nuorisovaltuuston edustajan nimeäminen kunnanvaltuustoon  

Euran kunnan hallintosäännön § 83 toteaa seuraavaa: ”Nuorisovaltuusto voi nimetä 

valtuuston kokoukseen edustajansa, jolla on läsnäolo- ja puheoikeus. Nuorisovaltuuston 

edustajalla ei kuitenkaan ole läsnäolo-oikeutta valtuuston suljetussa kokouksessa.” 

 

Ehdotus  Nuorisovaltuusto nimeää edustajan kunnanvaltuustoon.  

Päätös Nuorisovaltuusto valitsi Salli Nummelinin edustajaksi kunnanvaltuustoon. 

  

  

8. Nuorisovaltuuston viestintä  



Nuorisovaltuustossa on yhdeksän 13-25 -vuotiasta jäsentä sekä yksi varajäsen. 

Nuorisovaltuusto kuitenkin edustaa kaikkia kunnan em. ikäryhmän nuoria. Tämä edellyttää 

nuorisovaltuustolta aktiivista viestintää, viestinnän avulla toiminnan tekemistä tunnettavaksi 

nuorten ja päättäjien keskuudessa sekä nuorten mielipiteiden kuulemista.   

  

Nuorisovaltuustolle on tällä hetkellä nimetty yksi tiedotusvastaava.  

  

Ehdotus  Nuorisovaltuusto keskustelee viestinnästä ja sen järjestämisestä sekä tekee tarvittavat 

päätökset siihen liittyen.  

Päätös Karoliina Järvinen on toiminut viestintävastaavana, jatkossa sometunnukset ovat myös Iina 

Lindholmilla. Nuorisovaltuusto päätti poistaa/piilottaa vanhat somepäivitykset.  Jatkossa 

päivityksiä someen koulutuksista ja kokouksista. 

  

9. Lautakuntien ja SataNuvan kuulumiset  

Nuorisovaltuustolla on edustus sivistys-, perusturva- ja teknisessä lautakunnassa sekä 

maakunnallisessa nuorisovaltuustossa (SataNuva).  

  

Ehdotus  Lautakuntien ja SataNuvan edustajat kertovat terveiset ja ajankohtaiset asiat.  

Päätös Teknisessä lautakunnassa käyty läpi kilpailutuksia, perusturvalautakunnassa ei mitään 

erikoista, sivistyslautakunnassa käytiin läpi koulukyytiasioita ja koulujen varautumista 

sähkökatkoihin. SataNuvan tapaamisessa he olivat saaneet haastatella kansanedustajia ja 

aluevaltuutettua. 

  

  

10. Muut esille tulevat asiat 

- Itsenäisyyspäiväjuhla 5.-6.-luokkalaisille: Nuorisovaltuusto paikalle Euran Pirtille ma 5.12. 

klo 16. Eemeli lupasi juontaa tilaisuuden, Jimi lupasi olla ovella ”portsarin” roolissa. 

  

11. Kokouksen päättäminen  

 Kokous päättyi klo 19.24. 

 

 

 

  

  



Puheenjohtaja     Sihteeri   

  

__________________________   __________________________ 

Jimi Junnila    Olavi Toivonen   

  

  

Pöytäkirjantarkastus _____/_____ 2022  

  

___________________________  ___________________________    


